
OK-II.0012.2.2025 

Protokół nr 2/25 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

w dniu 22 stycznia 2025 roku 

 

Posiedzenie prowadziła Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Bożena Lara  

 

W posiedzeniu uczestniczyli wszyscy członkowie Komisji oraz: 

 Karol Ostalski   sekretarz  

 Wiesława Rodak   radca prawny 

 Roman Pakuła   dyrektor PZD 

 Beata Myślikowska  zastępca dyrektora PZD 

zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Sprawozdanie Komisji z działalności w 2024 roku. 

2. Sprawy wniesione i bieżące: 

a) Petycja z dnia 9 stycznia 2025 w sprawie poprawy bezpieczeństwa mieszkańców 

Gminy Poczesna i uczestników ruchu drogowego na co dzień korzystających z drogi 

powiatowej 1057 S; 

b) Petycja z dnia 2 stycznia 2025 w sprawie pomocy w likwidacji nadal trwającego 

systemu komunistycznego, zarządzanego przez nielegalnie działające organizacje 

partyjne i sędziowskie.  

 

Przebieg obrad: 

Przewodnicząca Komisji B. Lara dokonała otwarcia posiedzenia, stwierdziła quorum, 

powitała uczestników posiedzenia i przedstawiła porządek obrad. W związku z wpłynięciem 

do Biura Rady dwóch petycji, zaproponowała wprowadzenie ich do porządku w sprawach 

bieżących. Komisja przyjęła zaproponowaną zmianę 4 głosami „za”, przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”.  

 

Ad. 1 

Przewodnicząca Komisji B. Lara przedstawiła sprawozdanie z działalności Komisji w 2024 

roku. Sprawozdanie zostało udostępnione w systemie eSesja i stanowi załącznik nr 2 do 

niniejszego protokołu. Jeśli nie ma uwag, prosi Komisję o przegłosowanie.  

 

Komisja jednomyślnie: 5 głosami „za” przyjęła ww. sprawozdanie. 

 

Ad. 2a 

Przewodnicząca Komisji B. Lara poinformowała, że w dniu 12 stycznia 2025 roku do Rady 

Powiatu wpłynęła petycja w sprawie poprawy bezpieczeństwa mieszkańców Gminy Poczesna 

i uczestników ruchu drogowego na co dzień korzystających z drogi powiatowej 1057 S.  

Petycja stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. Członkowie Komisji otrzymali petycję 

za pośrednictwem systemu eSesja.  

Petycja złożona została w interesie osób trzecich oraz zostały dołączone listy poparcia 420 

osób. Przedmiotowa petycja spełnia wymogi formalne stawiane petycjom wnoszonym przez 

osoby fizyczne oraz została wniesiona w interesie publicznym. Zgłoszone w petycji żądanie 

dotyczy poprawy bezpieczeństwa mieszkańców Gminy Poczesna i uczestników ruchu 

drogowego na co dzień korzystających z drogi powiatowej 1057S poprzez: 
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1) wytyczenie nowego przejścia dla pieszych poprzez drogę powiatową 1057S we wsi 

Wrzosowa w okolicach skrzyżowania dróg: Długa-Sabinowska-Pogodna; 

2) uzupełnienie oświetlenia ulicznego w miejscowości Wrzosowa wzdłuż drogi 1057S na 

odcinku od skrzyżowania ul. Długiej z Sabinowską do granicy z miejscowością Huta 

Stara B- Wrzosowa na długości około 550m. 

Zgodnie z art. 6 ustawy o petycjach, adresat petycji, który jest niewłaściwy do jej rozpatrzenia 

przesyła niezwłocznie, nie później jednak niż w terminie 30 dni od dnia jej złożenia do 

podmiotu właściwego do rozpatrzenia petycji, zawiadamiające o tym podmiot wnoszący 

petycję. Zgodnie z art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 21 marca 1985r. o drogach publicznych sprawy 

z zakresu planowania, budowy, przebudowy, remontu, utrzymania i ochrony dróg należą do 

właściwości zarządcy drogi. W myśl art. 19 ust. 2 pkt. 3 ustawy o drogach publicznych, 

zarządcą dróg powiatowych jest zarząd powiatu. Natomiast zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy 

z dnia 10 kwietnia 1997r. Prawo energetyczne do zadań własnych gminy w zakresie 

zaopatrzenia w energię elektryczną, ciepło i paliwa gazowe należy: planowanie oświetlenia 

znajdujących się na terenie gminy dróg gminnych, dróg powiatowych i dróg wojewódzkich.  

 

Biorąc pod uwagę zacytowane wyżej normy prawne, stoi na stanowisku, że wniesiona petycja 

powinna zostać przekazana: 

- w części dotyczącej realizacji nowego przejścia dla pieszych - do rozpatrzenia przez Zarząd 

Powiatu Częstochowskiego, docelowo przez Powiatowy Zarząd Dróg, do właściwości 

którego należą sprawy z zakresu zapewnienia bezpieczeństwa na drogach powiatowych. 

- w części dotyczącej budowy odcinka oświetlenia ulicznego – Wójtowi Gminy Poczesna 

jako organu wykonawczego Gminy, do właściwości której należy planowanie oświetlenia 

dróg, w tym dróg powiatowych. 

 

Poprosiła Dyrektora PZD o informację o podjętych działaniach zmierzających do poprawy 

bezpieczeństwa na tym skrzyżowaniu.  

Dyrektor PZD R. Pakuła powiedział, że treść tej petycji została skierowana również do 

Starosty Częstochowskiego oraz Powiatowego Zarządu Dróg. Starosta przekazał to pismo do 

PZD. W uzasadnieniu wskazano, że pismo to zostało zakwalifikowane jako wniosek, nie 

petycja. PZD przygotował odpowiedź, w której wskazał, że oświetlenie jest zadaniem gminy, 

nie powiatu. W zakresie wytyczenia przejścia dla pieszych, w tej chwili realizowana jest 

przebudowa DP 1057 S na odc. Wrzosowa – Huta Stara B, obejmująca również to 

skrzyżowanie. W ramach złożonego wniosku do Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 

w tamtym roku i posiadanej dokumentacji, we wskazanym miejscu nie ma wytyczonego 

przejścia. Jest przejście na zasadach ogólnych, tzw. przejście sugerowane. Pani dyrektor już 

w tamtym roku sygnalizowała, że chciałaby aby to przejście powstało. W związku 

z powyższym, Gmina Poczesna zobowiązała się na swój koszt, opracować projekt zmiany 

stałej organizacji ruchu, wprowadzając na przedmiotowym skrzyżowaniu przejście dla 

pieszych oraz na osiedlu w Hucie Starej B. Gmina jest w trakcie opracowywania projektu 

technicznego. W związku z podpisaną umową z wykonawcą projekt ma powstać do kwietnia 

przyszłego roku. Po uzgodnieniu projektu przez gminę, z uwagi na dofinansowanie do 

przebudowy drogi, PZD wystąpi do Wojewody Śląskiego o zgodę na ewentualne zmiany 

w projekcie. Na każdą zmianę musi być zgoda Wojewody. Po przeliczeniu kosztów i ustaleniu 

możliwości zabezpieczenia środków w budżecie powiatu, przejścia zostaną wykonane na 
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podstawie aneksu z wykonawcą. Zakończenie realizacji zadania jest przewidywane na koniec 

2026 roku, wobec czego, w tym roku jest czas na wprowadzenie zmian i uzyskanie zgód. 

Taka odpowiedź zostanie przekazana do Pani Dyrektor.   

Radca prawny W. Rodak powiedziała, że oczywiste jest, że rada powiatu nie jest właściwa 

w sprawie tej petycji jest oczywiste. Są to sprawy wykonawcze, rada powiatu nie decyduje 

gdzie zrobić przejścia dla pieszych. Dodatkowo sprawa dwóch przejść przy Dino, załatwiana 

jest od 2023 roku. Faktycznie Rada Gminy podjęła uchwałę o udzielaniu powiatowi pomocy 

rzeczowej w postaci dokumentacji. Dokumentacja jest prawie na wykończeniu. Na przejściu 

o którym pisze Pani Dyrektor, nie ma dużego ruchu i parametry nie pozwalają na jego 

utworzenie.  

 

Przewodnicząca Komisji B. Lara dodała, że oglądała przedmiotowe skrzyżowanie i nie ma 

w jego rejonie szkoły. Nie wie, dlaczego akurat szkoła o nie występuje.  

 

Dyrektor PZD R. Pakuła powiedział, że Pani Dyrektor tłumaczy to tak, że czuje się 

odpowiedzialna za dzieci w drodze do szkoły i chciałaby, aby przejście na tym skrzyżowaniu 

powstało. Szkoła znajduje się przy drodze gminnej. W tamtym roku na zlecenie gminy, 

projektant przedstawił analizy ruchowe, czyli ile osób przechodzi w tym miejscu. Z analiz 

tych nie wyszło, że musi tam być przejście, tylko przejście sugerowane.  

 

Przewodnicząca Komisji B. Lara zapytała, czy mamy wiedzę na temat niebezpiecznych 

zdarzeń na tym skrzyżowaniu?  

 

Dyrektor PZD R. Pakuła odpowiedział, że wystąpili do policji w tym zakresie. Od 2023 

roku było tam 5 zdarzeń. Nie były to wypadki, czy zabici. Zdarzenia wiązały się 

z nieustąpieniem pierwszeństwa przez samochody. Były to stłuczki.  

 

Zastępca dyrektora PZD B. Myślikowska dodała, że w roku 2022 nie było żadnych 

zdarzeń na tym skrzyżowaniu.  

 

Przewodnicząca Komisji B. Lara poprosiła, aby PZD zwrócił uwagę na oznakowanie 

skrzyżowania.  

 

Radna M. Dziura powiedziała, że problem z przejściami dla pieszych przy szkołach narasta. 

Wspominane było, że wszystkie przejścia, które są wskazane, zwłaszcza przy szkołach będą 

brane pod uwagę i tam gdzie są potrzebne, będą wykonane. Czy coś się z tym dzieje?  

 

Dyrektor PZD R. Pakuła odpowiedział, że ostatnio na posiedzeniu Komisji ds. projektów 

organizacji ruchu, której organizatorem jest wydział komunikacji, Przewodniczący 

wspomniał, że jest w trakcie tworzenia listy zadań przy szkołach, które są przy drogach 

powiatowych, gdzie trzeba by było opracować projekt zmiany organizacji ruchu 

i wprowadzić dodatkowe oznakowanie szkół. Po stworzeniu listy, wystąpi do Zarządu 

o zabezpieczenie środków. Następnie odczytał odpowiedź jaką skierował do Pani Dyrektor.  

 

Radna M. Dziura zasugerowała, dodanie do odpowiedzi statystyk zdarzeń, otrzymanych od 

policji.  

 

Przewodnicząca Komisji B. Lara poddała pod głosowanie stanowisko o przekazaniu 

zgodnie z właściwością petycji w sprawie poprawy bezpieczeństwa mieszkańców Gminy 
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Poczesna i uczestników ruchu drogowego na co dzień korzystających z drogi powiatowej 

1057 S.  

 

Komisja jednogłośnie: 5 głosami ”za” przyjęła stanowisko o przekazaniu zgodnie 

z właściwością złożonej petycji. Stanowisko komisji stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 2b 

Przewodnicząca Komisji B. Lara poinformowała, że do Rady Powiatu wpłynęła petycja 

z dnia 2 stycznia 2025 roku w sprawie pomocy w likwidacji nadal trwającego systemu 

komunistycznego, zarządzanego przez nielegalnie działające organizacje partyjne 

i sędziowskie.  

Petycja stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. Członkowie Komisji otrzymali petycję 

za pośrednictwem systemu eSesja.  

Przedmiotowa petycja spełnia wymogi formalne stawiane petycjom wnoszonym przez osoby 

fizyczne oraz została wniesiona w interesie publicznym. Zgłoszone w petycji z dnia 2 

stycznia 2025r. żądanie dotyczy „pomocy w likwidacji nadal trwającego systemu 

komunistycznego, zarządzanego przez nielegalnie działające organizacje partyjne 

i sędziowskie oraz o podjęcie współpracy z UCiDK, w celu wprowadzenia ładu 

konstytucyjnego, tak, aby Naród Polski mógł sprawować władzę bezpośrednio zgodnie z art. 

4 KRP”. W odniesieniu do złożonej petycji - tak jak w przypadku innych podań - organy 

muszą przestrzegać z urzędu swojej właściwości, a tym samym rozpatrywać petycje 

w zakresie spraw będących w ich kompetencjach. Postulaty wymienione w petycji wg 

przepisów prawa nie mieszczą się w zakresie zadań i kompetencji Rady Powiatu 

Częstochowskiego. Rada Powiatu Częstochowskiego nie jest organem właściwym do 

rozpatrzenia przedmiotowej petycji, ponieważ prawo do inicjatywy ustawodawczej jest 

prawem wniesienia projektu ustawy lub projektu nowelizującego ustawę do Sejmu, a Rada 

Powiatu Częstochowskiego takich kompetencji nie posiada. Rada Powiatu Częstochowskiego 

nie jest także organem uprawnionym do zmiany ustroju politycznego, czy też do weryfikacji 

legalności działania partii lub wymiaru sprawiedliwości. Proponuje przekazanie petycji do 

Sejmu RP, tak jak zrobił to organ wykonawczy. Powiat nie jest właściwy w sprawach zmiany 

ustroju RP. Zapytała, czy są inne propozycje?  

 

Przewodnicząca Komisji B. Lara poddała pod głosowanie stanowisko o przekazaniu 

zgodnie z właściwością petycji w sprawie pomocy w likwidacji nadal trwającego systemu 

komunistycznego, zarządzanego przez nielegalnie działające organizacje partyjne 

i sędziowskie.  

 

Komisja jednogłośnie: 5 głosami ”za” przyjęła stanowisko o przekazaniu zgodnie 

z właściwością złożonej petycji. Stanowisko komisji stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu 

 

**** 

Komisja przyjęła protokół nr 1/24 z posiedzenia w dniu 12 czerwca 2024 roku jednogłośnie: 

5 głosami „za” – bez odczytywania.  
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**** 

Przewodnicząca Komisji B. Lara wobec wyczerpania porządku obrad zamknęła 

posiedzenie. 

 

**** 

Ustalenia Komisji: 

 Petycję w sprawie poprawy bezpieczeństwa mieszkańców Gminy Poczesna 

i uczestników ruchu drogowego na co dzień korzystających z drogi powiatowej 1057 S 

przekazać zgodnie z właściwością do PZD oraz Wójtowi Gmina Poczesna.  

 Petycję w sprawie pomocy w likwidacji nadal trwającego systemu komunistycznego, 

zarządzanego przez nielegalnie działające organizacje partyjne i sędziowskie przekazać 

zgodnie z właściwością do Sejmu RP.  

 
Protokół sporządziła Justyna Mrowiec  

 

Przewodnicząca Komisji 

 

Bożena Lara 


